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CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL D' EXPOSICIÓ - ACTA DE
LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 19 DE SETEMBRE DE 2024 / CONSEJO DE
DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE EXPOSICIÓ - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DEL DIA 19 DE SEPTIEMBRE DE 2024

 A la sala del Consell de la Junta Municipal d'Exposició situada en C/ Guàrdia Civil, 19,
ales 18.30 hores del dia 19 de setembre de 2024, davant la Presidència de la Sra. Marta Torrado
de Castro, es reunix en sessió ordinària el Consell de Districte d'Exposició, amb l'assistència dels
components d'este:

Vicepresident, Sr. Jesús Carbonell Aguilar, i els vocals:

Pel grup popular, D.Alberto Armero Estruch, D Ignacio Cantó Salinas i Sr. ManuelAntonio
González Pérez.

Pel grup Vox, Sr. Augusto Urreta Wood.

Pel grup Compromís, Dña Verónica Gisbert i Sr. Sergio Chillarón Coronado, 

i Pel grup Socialista, Dña Rosa Domínguez Gómez.

La presidenta obri la sessió.

La secretària informa que en resposta a la pregunta que figura en el número 10 de l'orde del
dia , del grup Compromís, s'ha canviat la ubicació dels vocals del consell perquè estiguen enfront
dels veïns.

La presidenta informa de la data del pròxim consell de districte, que se celebrarà el 12 de
desembre.La presidenta dona la paraula al coordindor dels grups de treball perquè explique
elrealitzat fins a la data i el que està previst:

 

En la sala del Consejo de la Junta Municipal de Exposición sita en C/ Guardia Civil, 19, a
las 18:30 hores del dia 19 de septiembre de 2024, ante la Presidencia de la Sra. Marta Torrado
de Castro, se reúne en sesión ordinaria el Consejo de Distrito de Exposición, con la asistencia
de los componentes del mismo:  

Vicepresidente, D. Jesús Carbonell Aguilar y los vocales:

Por el grupo popular, D.Alberto Armero Estruch, D Ignacio Cantó Salinas y D. Manuel
Antonio González Pérez.

Por el grupo Vox, D. Augusto Urreta Wood
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Por el grupo Compromís, Dña Verónica Gisbert y D. Sergio Chillarón Coronado, y 

Por el grupo Socialista, Dña Rosa Domínguez Gómez.

La presidenta abre la sesión.

La secretaria informa que en respuesta a la pregunta que figura en el número 10 del orden
del día, del grupo Compromís, se ha cambiado la ubicación de los vocales del consejo para que
estén enfrente de los vecinos.

La presidenta informa de la fecha del próximo consejo de distrito, que se celebrará el 12
de diciembre.

 La presidenta da la palabra al coordindor de los grupos de trabajo para que explique lo
realizado hasta la fecha y lo que está previsto:

"Voy a hacer un resumen rápido de las acciones que se han realizado, las que están
pendientes y las que por distintos motivos no se han podido realizar.

Se ha realizado ya el Festimaclet, se han realizado ya las clases de alfabetización, cultura y
valenciano de la Asociación de Veïns, Encuentro de Pintura Rápida, también de la Asociación de
VeÏns, el Benimarket ,els jocs Florals, la fiesta de los patronos de Benimaclet y la  tarde infantil,
un concurso de Pintura Rápida e Historias Menudas.

Estamos cerrando con el técnico municipal tres conciertos de Banda, BigBand y coro del
CIM, el curso Soledat No Desitjada de la Asociación de Vecinos, la obra de Teatro   "Caminó
entre Gigantes" de la Asociación del Pilar y la actividad de iniciación  para tocar en orquesta 
gente mayor. Estas actividades se van a hacer también seguro.

Cuáles no se han realizado? Bueno, pues ya como sabíamos de la junta anterior, no se
realizaron los concursos de microrrelatos del Pilar por un tema de las bases del concurso.
Aprovecho para dar las gracias, tanto a Gustavo como a Marta como Isabel, que son los técnicos
del Ayuntamiento que nos acompañan .

Saben todos ustedes que empezamos esta andadura en marzo, Entonces fue un poco
complicado. Al principio ellos también empezaban en ésto, no pudimos hacer una de las
actividades, pero las otras dos la verdad es que han hecho unos esfuerzos increíbles para que se
realizaran.Desde las asociaciones nos han agradecido y quiero transmitir desde aquí a los
técnicos su colaboración.

Tenemos en preparación otras dos actividades, estoy con el técnico organizando. En
principio una tenía que ser el 28   de Aliando Comunidad para un barrio igualitario. Hemos
perdido la comunicación con ellos, estamos insistiendo. En principio se debería realizar y
también el Mapa Social de recursos de los barrios de la Asociación Por ti mujer, Estas dos
actividades están en stand by. Estamos a la espera de que nos respondan las respectivas
asociaciones.
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He comentado que no se hizo el curso de microrrelatos. Tampoco se hizo en su momento
la apertura del centro de Claret porque no cumplía las especificacione.

Finalmente no se va a realizar el Mercadillo Solidario de Synodella, que es una asociación
que trabaja con migrantes, porque nos han manifestado que se les han complicado sus
previsiones. Nos agradecen la ayuda por parte de la Junta, pero no la pueden llevar a cabo.

Nos queda también un conjunto de talleres. Augusto el coordinador de Familia, Jóvenes y
mayores y yo como coordinador de Cultura, nos reunimos con Gustavo, el técnico la semana
pasada, estuvimos viendo los talleres que quedan pendientes para que Gustavo pudiera buscar
distintas ofertas de distintos grupos que pudieran realizar estas formaciones.

Vamos a abrir ya el plazo para presentar actividades para el año que viene.  Nuestra idea es
lanzar la invitación esta semana, como mucho la próxima semana, no más tardar, para que
puedan proponerse cualquier tipo de actividad que desde las asociaciones se quieran plantear para
que puedan ser aprobadas en la Junta del 12 de diciembre. E invitaremos a la gente a que se una a
la Junta y a todos los que ya estáis. Mandaremos un email recordando que podéis empezar a
presentar las las actividades. "
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Lectura i aprovació, si és el cas, de l'acta de la sessió anterior de data 13 de juny de 2024.
Lectura y aprobación, en su caso, del acta de la sesión anterior de fecha 13 de junio de 2024.

Se sotmet a votació l'acta de la sessió anterior, que s'aprova per unanimitat.

Se somete a votación el acta de la sesión anterior, que se aprueba por unanimidad.

 

2 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000020-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 17
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Compromís respecte de l'hípica municipal.
Moción presentada por el Grupo Municipal Compromís respecto de la hípica municipal.

 

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL PILAR MICÓ MICÓ, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’EXPOSICIÓ

 

La Hípica Municipal de València ha estat històricament un recurs elitista dins del
panorama esportiu de la ciutat. Les instal·lacions i serveis oferts per la Hípica han estat
dissenyats per satisfer les necessitats d'un públic restringit, amb un accés limitat per a la majoria
de la ciutadania. Això contrasta significativament amb la resta de poliesportius municipals, que
ofereixen una gamma més ampla d'activitats i són accessibles a un públic general.

Els poliesportius municipals ofereixen una varietat d'esports amb un enfocament inclusiu,
mentre que les activitats de la hípica requereixen una inversió econòmica substancial, tant per l'ús
de les instal·lacions com per la pràctica de l'esport en si. Això crea una barrera econòmica que
limita l'accés de la ciutadania en general a aquestes instal·lacions.

Segons la informació proporcionada per l'Associació de Veïns de Benimaclet, hi ha una
demanda creixent per la revisió del model de gestió de la Hípica Municipal. Aquesta associació
ha llançat una reivindicació pública que planteja la necessitat de reavaluar l'ús i l'accessibilitat
d'aquesta infraestructura, amb l'objectiu de fer-la més inclusiva i accessible a un públic més
ampli.

L'Ajuntament de València té l'oportunitat de replantejar el model de gestió de la Hípica
Municipal en benefici de la comunitat. Aquesta revisió podria conduir a la creació d'un model de
gestió que promogui la inclusió i l'accés igualitari a l'esport, similar a les instal·lacions dels
poliesportius municipals.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 y

sf
x 

K
V
cc

 2
7
kS

 /
vx

l 
iD

JS
 z

y1
F 

G
d
I=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A DE JUNTA MPAL DISTRICTE - JUNTA MUNICIPAL
D'EXPOSICIO

ELISA PATRICIA SANCHEZ CUTILLAS
GONZALEZ

02/10/2024 ACCVCA-120 63798299848928801844
153690752727926779

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL D' EXPOSICIÓ - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 19 DE
SETEMBRE DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE EXPOSICIÓ - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 19 DE SEPTIEMBRE DE 2024

5

l'objectiu d’aquesta moció és garantir que les infraestructures esportives municipals
serveixen a la totalitat de la comunitat, afavorint la igualtat d'accés i promovent una oferta
esportiva diversificada i inclusiva.

 

És per tot això que el Grup Municipal Compromís presenta els següents acords:

 

1.  Sol·licitar a l'Ajuntament de València que realitze unaRevisió del Model de Gestió:
revisió exhaustiva del model de gestió actual de la Hípica Municipal, amb l'objectiu de fer les
condicions d'accés per al veïnat i la gestió de les instal·lacions equiparables a la resta de
poliesportius municipals. Esta revisió haurà d'incloure una anàlisi de l'ús actual, les necessitats de
la comunitat i les possibilitats de diversificació de les activitats esportives.

2. : Promoure un procés de consulta amb la ciutadania i lesConsultes a la Comunitat
associacions veïnals, com l'Associació de Veïns de Benimaclet, per recollir opinions i
suggeriments sobre les possibles millores i adaptacions de la Hípica Municipal.

3. : Reduir especialment la quota d'accés i els preus d'úsReducció de quotes i preus d'ús
de la Hípica Municipal per tal que siga accessible i universal. Esta mesura és essencial per
garantir que les instal·lacions siguen obertes a un major nombre de ciutadans, contribuint a una
oferta esportiva més inclusiva.

4. : Presentar un informe detallat a aquest Consell deInforme al Consell de Districte
Districte sobre els resultats de la revisió i les recomanacions per a la reestructuració de la Hípica
Municipal. Este informe ha de ser publicat i accessible per a la ciutadania.

5. : Explorar alternatives per a l'ús de les instal·lacionsFomentar Alternatives Inclusives
de la Hípica Municipal que permetin l'accés a una gamma més àmplia d'activitats esportives i
promoguin la inclusió i la igualtat d'oportunitats per a tots els ciutadans.

 La presidenta dona la paraula en primer lloc a l'Associació de Veïns de Benimaclet, que
havia sol·licitat #dins del termini i en la forma corresponent intervindre respecte a la moció:

La presidenta da la palabra en primer lugar a la Asociación de Vecinos de Benimaclet,
que había solicitado en tiempo y forma  intervenir respecto a la moción:

Recientemente hemos sido conocedores de la finalización del período de concesión para la
gestión por parte de la empresa FILO CERO del Polideportivo Municipal “La Hípica”.Se abre
por tanto una nueva etapa en la que desde la Asociación Vecinal de Benimaclet apostamos por
una gestión del complejo deportivo municipal sea 100% pública.Así mismo lo reivindicamos en
1993-1994, una vez finalizada la cesión que hizo el Ayuntamiento de la ciudad a mediados de la
década de los sesenta del siglo pasado a la Sociedad Valenciana de Agricultores de La Vega, a
través de la Plataforma Cívica por la recuperación de la Hípica como espacio público deportivo,
formada por una treintena de entidades sociales, deportivas, y educativas de los barrios
colindantes a dicho espacio deportivo (Benimaclet, Orriols, Zaidía, Morvedre…).
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Reivindicación que no fue aceptada por el gobierno municipal de la época, prefiriendo
ceder la gestión a una entidad privada, que poco, o nada, ha hecho durante estos treinta años por
convertir ese espacio municipal en un verdadero complejo deportivo público, primando las
actividades lúdicas (banquetes y fiestas en el restaurante y piscina), sobre las deportivas.Desde la
Asociación Vecinal de Benimaclet hacemos un llamamiento al actual gobierno municipal y a los
grupos municipales de la oposición, a no cometer el mismo error de hace 30 años, y convertir de
una vez por todas La Hípica como un espacio deportivo de gestión exclusivamente pública,
erradicando de una vez por todas el imaginario de “club social privado” que tienen las vecinas y
vecinos de los barrios colindantes.Solicitamos igualmente que se cuente con las entidades
vecinales y deportivas de los barrios a la hora del diseño del espacio, así como a la hora de
decidir qué actividades deportivas realmente se necesitan en la zona."

A continuación, la presidenta da la palabra al grupo Compromís, que propone la moción:

Nosaltres estem en paral·lel a l'Associació de Veïns de Benimaclet i nosaltres també en la
nostra moció. El que nosaltres defensem, per descomptat, és que hem d'acabar amb aquest.

Fins a este moment, tot i que la hípica és un espai públic i ha estat gestionat per una entitat
privada i de manera molt elitista o al final, tot i que se suposa que està dins de la normativa de la
Fundació Esportiva de la ciutat de València i que tot això se regeix a uns preus en concret o se
regeix, qui diu no? com ha de ser o com ha de ser la estructura de les persones que poden fer ús
d'eixe espai, com ha de ser el espai i quines són les activitats que s'han de fer en este espai.

De moment tot això ha saltat pels aires, de fet, i nosaltres hi ha a la pagina de la Fundació
d'Esports de la ciutat de València. Pensem que totes els altres centres esportius de la ciutat a
València, centre esportiu públic. No sé què és la hípica . Efectivament, és un centre esportiu que
tot i que és públic, fins a este moment ha funcionat com un centre privat i ha funcionat
d'esquenes a la realitat sociodemogràfica que té el parc. Aleshores, igual que com ens han dit els
companys de l'associació de veïns, estem en un moment idoni, hi estem i tenim l'oportunitat
davant de nosaltres per a poder canviar aquestes dinàmices i per a poder canviar aquest tipus de
activitats i inclús de funcionament que tenim, que ha tingut fins el moment aquest espai no és
nostre, que és del barri i que totes i tots volem i tenim dret a gaudir.

Aleshores nosaltres en este context, el que nosaltres volíem demanar és això, Aprofitem
l'oportunitat que ens dona la finalització d'aquest contracte, revisem tot el model de gestió per a
fer un capgirament, per a capgirar, per a fer trontollar tota la gestió que ha estat moment, insistix
a la realitat del nostre barri. Sobre tot volem que este projecte i en esta oportunitat se'ns done veu.
Perquè al final jo crec que quan tu has de fer polítiques públiques, si vols realment, lo que jo li
dic al meu alumnat, avant aneu a dissenyar polítiques públiques.

Pregunteu a la gent que impactarà esta política perque si no es aquesta política no servirà
per a res. Aleshores pregunteu-vos, no pregunteu al veïnat, pregunteu que és el que necessita el
barri i a partir d'ahí comencem a construir, dissenyar les estratègies i este nou centre esportiu per
al barri. Per descomptat, també una reducció de quotes i de preus de l'ús d'estes instal·lacions per
a que totes i tots pugam accedir a ells, i també una democratització dels esports que anem a
desenvolupar dins. Fins ara, totes les activitats esportives o una part de les activitats esportives
eren molt elitistes i moltes persones no podien accedir a eixes activitats.
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També, per descomptat, ens agradaria que se presentava un informe al Consell del Districte
detallat, no de bueno que es alló que heu pensat, no ho dic com va ser l'obra, còm son las fases
que volem fer i per descomptat, ens agradaria, si al mirar la diversitat del veïnat del nostre barri,
del nostre districte, que les activitats que se proposen i les noves activitats esportives que se
proposen siguen inclusives per a que totes i tots, puguem gaudir de este nou espais que tenim.
Una oportunitat, es xulo. Aleshores volem aprofitar una miqueta, això es lo que nosaltres voliem
presentar." 

 

La presidenta da la palabra al vocal del grupo Popular:

"Voy a defender una moción alternativa a la que han presentado Compromís y  PSOE.

Creemos que estamos ante un proyecto bueno. Estamos ante un proyecto integral de
gestión deportiva, con diferentes usos deportivos y es un proyecto bueno, como digo, que va a
redundar a favor  tanto del barrio como de todo el distrito. Se prevé un plan integral, ambicioso,
importante, con distintos usos deportivos para toda la ciudadanía y que además va a contar con
espacios saludables para las personas mayores, y zonas específicas para el público infantil,
además de un aumento de las zonas verdes de arbolado y paseos en zonas ajardinadas.

Todo ello para llevar a cabo desarrollos de nuevos programas y actividades deportivas que
se puedan establecer en la nueva instalación. A este nuevo proyecto habrá que sumar las 63
instalaciones deportivas municipales con las que ya cuenta la ciudad de las que ha tenido la
tutela, la gestión, la Fundación Deportiva Municipal, tanto en unos casos en gestión directa como
a través de gestión indirecta, 75 instalaciones deportivas elementales alternativas y cuatro
instalaciones deportivas que o bien están en fase de licitación o bien están en fase de obras
actualmente.

Un proyecto de estas características efectivamente puede ser que genere mucha polémica,
pero se debe de realizar según se establece la Ley de Contratos del Sector Público. Por ello debe
contar con una serie de informes tanto   de impacto económico como informes de tejido
socioeconómico,o sociodeportivo, ver a qué público objetivo va dirigido, ver qué centros
deportivos o educativos puede haber alrededor y sobre todo, dar una oferta amplia como
respuesta a determinados perfiles socioeconómicos que puede haber tanto en el distrito como
como en la ciudad.

En cuanto a los precios, en el momento en que se tramiten y vaya adelante la tramitación
serán públicos."

La presidenta da la palabra a la vocal del grupo Compromís:

Te compre casi tot. M’agradaría que me garantisques coses o m’gradaría que arribàrem a
garantirnos coses, per exemple, per a nosaltres es una línea roja que ens garantiu que la gestió
serà municipal. Pel que respecta als preus, efectivament ja ho he dit abans, no hi ha una
normativa de preus, el que passa és que tu esta normativa de preus, després pots jugar com pense
que se jugaba en la hípica.
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Pre hi havia una norma. Hi havia un preu que tu havies de pagar anualment per a ser socio.
Tu havies de ser sòcia de la hípica quan en cap altre centre públic de la ciutat tu eres soci o sòcia.
Este preu, el tu. El pagament de este abonament anual, que tenia un preu públic, val, però te
donava un rol totalment diferent del que tu anaves a tindre si anaves al poliesportiu de
Benimaclet. No, tu pagues la quota en el poliesportiu i eres usuari o usuària del poliesportiu, però
no eres sòcia. Aleshores el fet de ser sòcia te donava uns privilegis que la resta de persones no
anaven a tindre. Per exemple, un descompte en els menús del restaurant o tu podies llogar de
manera reduida, per exemple, els camps de pàdel o els camps de tenis.

Quan si tu vas a la normativa de preus municipals de la Fundació d'Esports, te diu con
asterisc que el preu reduït no es per a beneficiar i privilegiar a les persones sòcies si no és per a
fer més xicotetes les escletxes socials. I aleshores eixos preus reunits, és a dir, reduïts, és per a
famílies nombroses, per a persones en situació d'atur. Vull dir, no és per ser sòcia, tu tens és un
privilegi i tu ja eres privilegiat. No eixos preus més reduïts per a fer més xicotets les escletxes
socials.

Aleshores heu de garantir-nos que realment se posaran estos preus normatius municipals i
que hestan establets que no farem la 13/14 con estos preus. I una diferència va molt els preus. Jo
sé que cal conscienciar i que anem millorant i estem en ello, però sí que m'agradaria pues que
fins ara ens diu eixa millora perque d'haver me sembla xulo, però necessitem la garantía.

La piscina, per exemple, costava 5 euros quan qualsevol altra piscina municipal costava
2.50, perquè la de la hípica costava cinc euros i se suposa que era municipal?. Aleshores, vull dir,
hi havia certes coses que diferenciaven este centre municipal de la resta. I veient que no, que no
era tan igualitari o democratic un lloc tan únic de gestió, tan pública com la resta, aleshores a
nosaltres ens agradaría I sobre tot, jo crec que una cosa que també és innegociable i crec que és
molt important. I a més a més, jo crec que va millorar molt el projecte es que feu un procés de
participació del veínat, lo que vos dir una política pública. Si tu no preguntes a la gent que va
impactar, si no sabem què necessita no anem a poder fer polítiques bones.

La presidenta da la palabra al vocal del grupo Popular:

"Permite que te contradiga pero si no estoy equivocado, he visto la Ordenanza Municipal y
creo que era el precio de la piscina dos euros y medio. Es un detalle, pero no lo digo por decirlo,
lo he visto públicamente de la hípica y creo que ponía 2 € y medio la entrada a piscina.

Lo de garantizar, yo no puedo garantizar. Lo que sí que puedo reseñar es que yo soy
funcionario, llevo alrededor de 12 años de servicio. La Administración no llega a todo. No
llegamos a todo. Cada vez somos menos y hay más trabajo. A mí lo que me garantiza que va a
ser un buen proyecto es toda la tramitación que pueda tener una concesión de servicios públicos
como la que va a tener.

Y bueno, manteniendo el tono, yo creo que después de estos ocho años, tanto el Partido
Socialista como Compromís en el Ayuntamiento de Valencia, pocas lecciones pueden dar de
gestión en instalaciones deportivas públicas.  

Cuando se llegó al Ayuntamiento en mayo de 2023, 8 instalaciones del Ayuntamiento
tenían la concesión caducada. No se había tocado nada, ni un solo papel. 34 convenios de
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colaboración con diferentes entidades deportivas, clubes deportivos, deportistas, los cuales
dependen en gran medida de esa subvención, estaban caducados.

Vamos a destacar las gestiones llevadas a cabo en Nou Moles,   destacar las obras urgentes
que se hicieron a final de año tanto en La Pechina en las cubiertas como en el Polideportivo
Malvarrosa, y otras actuaciones que se tuvieron que hacer con carácter urgente, tanto en el
Velódromo como el Cabanyal y en Benimaclet.

De todos modos, tabla rasa, borrón y cuenta nueva. Y lo que venimos a proponer   es 
tenderos la mano para que nosotros aportemos propuestas para realizar un plan de acción
ambicioso que venga a dimensionar las instalaciones deportivas municipales para un futuro. Esa
sería nuestra  moción alternativa."

La presidenta interviene:

 "Yo no llevo deportes, pero me consta que aparte de lo que ha dicho el vocal, yo creo que
ahora desde la Concejalía de Deportes se abre un nuevo periodo. Creo que los vecinos de estos
barrios de la Junta Municipal tenemos una oportunidad extraordinaria de poder disfrutar de un
nuevo espacio deportivo, porque cuando se sacó la concesión de la hípica hace tantos años, más
de 20 o 25 años, entonces sí que estaba permitido que los caballos estuvieran en la ciudad.
Afortunadamente la normativa ha cambiado y ahora las hípicas no pueden estar en el núcleo
urbano.

Entonces lo que vamos a ganar todos los vecinos de estos barrios es que vamos a tener una
nueva instalación deportiva que va a ser de uso público, que va a ser para disfrute de todos los
vecinos y estoy segura que desde la Concejalía de Deportes hablarán con todas las entidades que
están en el ámbito para ver  cuál es la demanda más importante. El vocal ha comentado el tema
de mayores. Afortunadamente cada vez hay más personas mayores, y los mayores están en un
buen estado de salud y les gusta hacer deporte porque se han dado cuenta que eso es calidad de
vida"

 

 

 La presidenta llig i sotmet a votació la MOCIÓ ALTERNATIVA: 

"CONTINUAR TREBALLANT EN UN PLA D'ACCIÓ AMBICIÓS DE POSADA EN
MARXA I RENOVACIÓ DE LES INSTAL·LACIONS ESPORTIVES DE LA NOSTRA
CIUTAT"

La presidenta lee y somete a votación la MOCIÓN ALTERNATIVA: 

"SEGUIR TRABAJANDO EN UN PLAN DE ACCIÓN AMBICIOSO DE PUESTA EN
MARCHA Y RENOVACIÓN DE LAS INSTALACIONES DEPORTIVAS DE NUESTRA CIUDAD
", 

Que s'APROBA per: 
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4 vots a favor del grup Popular i VOX,

 3 en contra del grup Socialista i Compromís

 

Que se APRUEBA  por:

4 votos a favor del grupo Popular y Vox

3 en contra, de grupo Socialista y Compromís.

3 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000020-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 18
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Compromís sobre reconsideracions al voltant del PAI de
Benimaclet.
Moción presentada por el Grupo Municipal Compromís sobre reconsideraciones alrededor del
PAI de Benimaclet.

  MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL PILAR MICÓ MICÓ, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’EXPOSICIÓ

El Pla d'Actuació Integrada (PAI) de Benimaclet representa un dels desenvolupaments
urbanístics més importants dels últims anys per al nostre barri i per a la mateixa ciutat de
València. Des de la seua concepció, ha generat un ampli debat al voltant de la millor manera
d'integrar el creixement urbà amb la preservació de la identitat i el teixit social del barri. Des de
Compromís, hem mantingut i mantenim una posició ferma a favor d'un urbanisme sostenible i
participatiu, en el qual les necessitats reals dels veïns i veïnes siguen la principal motivació per al
seu desenvolupament.

Benimaclet és un barri amb una comunitat diversa i dinàmica arrelada a la seua història
com a poble i a la seua connexió directa amb l'horta. Una connexió que ja es va veure soscavada
amb la construcció de la Ronda Nord i que corre el perill de ser definitivament amputada amb
l'execució del PAI. Per aquest motiu, defensem que qualsevol intervenció urbanística ha de
respectar i potenciar aquesta identitat, assegurant que el creixement es traduïsca en una millora de
la qualitat de vida dels residents actuals i futurs.

L'actual proposta del PAI preveu la construcció de 1.345 habitatges, la qual cosa representa
una densitat que podria ser excessiva per a un barri com Benimaclet i sembla respondre més a
interessos especulatius que a una planificació orientada a la sostenibilitat i habitabilitat. Atés que
es preveu un creixement poblacional moderat a València, la planificació de l'edificabilitat en
aquest PAI ha d'alinear-se amb una demanda d'habitatge que no serà explosiva, evitant així un
desenvolupament sobredimensionat que podria generar un excés d'oferta i augmentar el nombre
d'habitatges buits.
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Una reducció de l'edificabilitat permetrà un desenvolupament més equilibrat i respectuós
amb l'estructura urbana existent. A més, permetrà alliberar espai per a altres usos necessaris, com
a zones verdes, equipaments públics i espais de trobada comunitària, que són fonamentals per a
mantindre la cohesió social i la qualitat de vida en el barri.

Aquesta reducció també respon a la necessitat d'evitar la saturació de serveis públics i
d'infraestructures que un augment desmesurat de la població podria provocar. El creixement ha
de ser sostenible, no sols des del punt de vista ambiental, sinó també social i econòmic. Per tant,
proposem que es reavalue l'edificabilitat del PAI i s'ajuste a un paràmetre més moderat i
justificat.

Per altra banda, cal sumar l’habitatge social destinat a famílies i col·lectius vulnerables
que, en la línia dels arguments plantejats anteriorment, hauria de computar en el total de
l’edificabilitat prevista. Ens sumem així a la demanda que fan veïns i veïnes, demanant que
aquests habitatges socials no estiguen concentrats en un equipament específic i es distribuïsquen
equitativament per tot el barri.

Això permetrà evitar la creació d'àrees segregades o guetos, promovent així una mescla
social que és essencial per a la cohesió i la integració. La distribució homogènia dels habitatges
socials també garanteix que tots els residents tinguen accés equitatiu als recursos i serveis del
barri, evitant la marginació de sectors específics.

Com s’explica anteriorment, rebaixar l’edificabilitat suposa alliberar espai per a altres usos.
Des de Comprmís proposem que aquest alliberament es traduïsca en la preservació de l’horta
productiva de Benimaclet, un element fonamental de la identitat cultural i paisatgística del nostre
barri.

La conservació de l'horta és crucial per a mantindre la biodiversitat, assegurar la
sostenibilitat alimentària local i oferir als residents un entorn verd que millora la qualitat de vida.
A més, l'horta pot integrar-se en el teixit urbà com un espai d'oci i aprenentatge, fomentant la
connexió entre els habitants i el seu entorn natural.

Establir zones de protecció per a l'horta dins del PAI pot suposar una oportunitat per
promoure projectes que involucren a la comunitat en el seu manteniment. Això podria incloure
horts urbans, programes educatius i mercats de proximitat que posen en valor els productes de
l'horta i enfortisquen l'economia local. L'horta ha de ser vista no sols com un espai a protegir,
sinó com un recurs actiu que contribueix al benestar del barri.

 

 

 

Aquesta moció, per tant, insta l'Ajuntament de València a reconsiderar el PAI sobre la base
dels principis ací exposats i a treballar de la mà amb els veïns i veïnes de Benimaclet per a
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assegurar que el desenvolupament futur del barri siga un reflex dels seus valors i aspiracions. La
sostenibilitat, la justícia social i la preservació del patrimoni han de ser els pilars sobre els quals
es construïsca el futur de Benimaclet.

És per això que presentem les següents propostes d’acord:

PRIMER.- Reducció de l'edificabilitat fins a paràmetres de necessitat real per al barri i no
basant-se en interessos especulatius.

SEGON.- Computació dels habitatges socials en l'edificabilitat prevista i distribució
d’aquests en tot el barri.

TERCER.- Manteniment de l'horta productiva de Benimaclet i desenvolupament de
projectes que involucren a la comunitat en el seu manteniment.

Antes del debate sobre la moción, la presidenta da la palabra al representante de la
Asociación de Vecinos de Benimaclet, que había solicitado en tiempo y forma su intervención:

"L’Associació veïnal de Benimaclet duu més de 10 anys treballant en una proposta
alternativa de PAI. Perquè sempre hem estat a favor del PAI, però no de qualsevol PAI. Volem
un PAI respectuós amb les necessitats del barri. I a hores d’ara continuem sense saber amb
precisió què hi pensa fer l’Ajuntament. Segons passa el temps, cada vegada és més forta la nostra
convicció que el Govern municipal mostra més sensibilitat davant els interessos de Metrovacesa
que davant les nostres aspiracions.De l’edificabilitat, a penes se’n parla ja, i és el tema clau.
Perquè, deixant a banda el fet que una reducció significativa en permetria que el barri no perdera
el contacte amb l’Horta, del volum d’edificabilitat depèn el tractament que s’hi puga donar a la
resta d’elements constitutius del PAI.L’AV de Benimaclet continua reclamant-ne una reducció
significativa per les raons següents:

1. L’edificabilitat es va aprovar fa ara 30 anys en funció d’unes previsions de creixement
de la ciutat absolutament irreals (1.200.000 habitants) que ni s’han complit ni se compliran en les
pròximes dècades. Durant tots aquests anys, la població se n’ha mantingut si fa no fa estable, tant
a la ciutat en el seu conjunt com a Benimaclet, (en torn a 800.000 i 30.000 habitants
respectivament).

2. A València hi ha vora 50.000 habitatges buits, alguns fins i tot nous de trinca. I en el que
duguem de segle se n’han construït milers de nous.

3. Els preus de l’habitatge no han deixat de pujar, i tot fa pensar que els dels pisos del PAI
estaran com a mínim per damunt dels 300.000 euros. No n’hi ha més que vore els de les
promocions de Metrovacesa tant a la ciutat com a l’àrea metropolitana.

4. Qui sostinga que l’execució de l’edificabilitat prevista resoldrà el problema de la gent
jove que s’hi vol quedar a Benimaclet i no pot, o menteix o no sap de què en parla. Eixa persona
podria consultar qualsevol portal immobiliari, fer una passejada per allà on hi haja un PAI en
execució, i preguntar preus; i desprès que vinga a contar-nos-ho.
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5. Que un percentatge dels 1.345 habitatges prevists s’hi dedique a les antigues VPO, no
resol el problema ni de bon tros. Eixos habitatges tampoc no estaran a l’abast de gran part de la
població. En canvi, tant el barri com la ciutat, sí necessiten urgentment habitatge públic en règim
de lloguer a preu subvencionat. L’AV ha insistit des del principi en aquesta qüestió, en la qual
sembla que hi estem tots d’acord, Ajuntament inclòs. Però ara resulta que aquest tipus
d’habitatge té el mateix tractament urbanístic que els equipaments, amb la qual cosa el volum
total d’edificabilitat no només no baixarà sinó que augmentarà!

Davant d’aquesta situació, l’AV de Benimaclet continua esperant que se li explique per
què no s’hi pot reduir l’edificabilitat. Perquè nosaltres sabem que: 1) a Metrovacesa, una forta
reducció no li impediria obtindre uns beneficis més que raonables1, i 2) Si l’Ajuntament fa les
coses ben fetes, eixa reducció no forçosament hauria de donar lloc a indemnitzacions2.En resum,
l’Associació veïnal de Benimaclet continua manifestant la seua disponibilitat a col·laborar amb
l’Ajuntament en el disseny i execució d’un PAI amb menys edificabilitat i respectuós amb les
necessitats i aspiracions veïnals."

A continuación, comienza el debate de la moción. La presidenta da la palabra a la
representante del grupo  Compromís

"Gràcies a l'Associació de Veïns per la seua intervenció, donat que el PAI continua la seua
tramitació després de l'informe d'impacte Ambiental de la Generalitat i que l'Ajuntament està ja
mantenint reunions amb veïns i veïnes per conèixer les seues preocupacions. Des de Compromís
presentem avui aquesta moció en les que considerem són qüestions importants per intentar traure
del govern municipal un compromís ferm o, en tot cas, conèixer el seu posicionament al respecte.

El PAI de Benimaclet suposa un dels projectes urbanístics més importants dels últims anys
per al barri i és per això que ha generat un gran debat des de la seua concepció respecte a com
integrar aquest creixement urbanístic respectant la identitat del barri. Una identitat arrelada a la
seua historia com a poble i la seua connexió amb l'horta. Una connexió que ja es va veure
minvada amb la construcció de la Ronda Nord i que suposem que volem evitar que el PAI de
Benimaclet acabe per destruir.

És per això que des de Compromís mantenim i hem mantingut sempre una posició a favor
d'un urbanisme sostenible i participatiu en el qual es respecte la dual idiosincràsia del barri i les
necessitats reals de veïns i veïnes i que en el centre siguen la principal motivació per al
desenvolupament del projecte. És per això que la primera qüestió que plantegem en la moció és
la reducció de l'edificabilitat.

Actualment la previsió és construir més de 1.300 habitatges, el que pot suposar una
densitat molt elevada per a per a un barri com el nostre, sobretot tenint en compte qüestions, com
les que després que la previsió de creixement de la població de València es preveu moderada i
tenint en compte també la cantitat d'habitatge buit que tenim en la ciutat i en el barri. Per altra
banda, altra qüestió que plantegem és que cal sumar l'habitatge social per a famílies i col·lectius
vulnerables, que ara mateix queda fora del còmput total i ens agradaria que aquests habitatges
computaren en la edificabilitat .
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A més, recollint la seua demanda, la demanda de veïns i veïnes que hi ha habitatges
repartides de manera equilibrada per tot el barri, ja que no volem generar àrees segregades i
volem que tots i totes tinguem les mateixes oportunitats i la mateixa capacitat d'accés als serveis
dins del nostre barri. Per últim, afegir que si baixara l'edificabilitat tindríem espai per a donar
altres usos i un dels usos que proposem és la preservació de l'horta productiva que tenim ara
mateix, ja dins del nucli urbà. Això suposaria oferir més espai per a veïns i veïnes i suposaria una
oportunitat també per a poder crear projectes de involucre que sensibilitzen i que mantinguen
l'horta de Benimaclet.

Per això els llegisc els punts d'acord. El primer seria la reducció de l'edificabilitat fins a
paràmetres de necessitat real per al barri i no basant se en interessos especulatius. El segon seria
la commutació dels habitatges socials en l'edificabilitat prevista i la distribució d'aquest per tot el
barri. I el tercer, el manteniment de l'horta productiva de Benimaclet i el desenvolupament de
projectes que involucren a la comunitat en el seu manteniment."

El grupo Socialista no interviene y la presidenta da la palabra a la vocal del grupo Popular:

"Agradezco en primer lugar la intervención del presidente de la Asociación  de Vecinos de
Benimaclet. También la moción que aquí se nos presenta y que nos va a permitir debatir y
reflexionar sobre un tema que es de máximo interés de este distrito y de este barrio en particular.

Porque al final la pregunta de fondo es si queremos seguir instalados en el bloqueo en que
se mantuvo el anterior equipo de gobierno, o si preferimos seguir avanzando en la tramitación de
un PAI con una inversión de 260 millones de euros que permitirá resolver uno de los principales
bordes urbanos de la ciudad, y también dar salida y dotar a los vecinos del ámbito de las
dotaciones públicas precisas.  Nosotros, desde luego, abogamos por esta segunda opción. Porque
me hace gracia o me sorprende cuanto menos, cuando en la exposición de motivos de la moción
y en la intervención de quien la ha defendido se habla de intereses especulativos.

Es que Compromís desconoce de que en mayo del año pasado el Tribunal Superior de
Justicia de la Comunidad Valenciana falló a favor de la tramitación por parte de Metrovacesa, del
agente urbanizador del PAI. El fallo recayó en el mes de mayo del año pasado, cuando el anterior
gobierno tenía la posibilidad de recurrirlo  y que sin embargo no lo hizo, porque que yo sepa, la
toma de posesión de la actual alcaldesa no se produjo hasta el 17 de junio. Podían haberlo hecho
y no lo hicieron, dato mata relato, prescindieron de esa posibilidad, de esa herramienta que tenían
como Ayuntamiento, y ahora nos traen aquí lo que no fueron capaces de defender como
Ayuntamiento, quizás por discrepancia con su socio de gobierno, con el Partido Socialista, que
tenía las competencias en materia de urbanismo.

Si algo se le puede reconocer en favor del grupo proponente de Compromís, es la
consistencia o la coherencia que ha mantenido todo este tiempo con respecto a lo que ha
defendido del PAI. Otra cosa es si ha sido coherente en lo que a su ideario y postulados
ecologistas se refiere, que ya me encargaré yo de desmitificar, porque nada más lejos de la
realidad.

Lo digo porque su propuesta, por lo menos la que compartían estando en el gobierno,
pasaba por lo siguiente: por la reclasificación de un 35% del suelo del PAI de Benimaclet en
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suelo no urbanizable, para entendernos en huerta, y en una reducción del número de viviendas,
pasando de las 1345 previstas a 720,con un 30 por 100 de viviendas de protección pública. Eso al
final además con distintas tipologías de bloques de isla y de casas de pueblo. Eso en la práctica,
en que se traduce? en un mayor consumo de recursos, en una ocupación más intensiva del suelo e
incluso, lo que es más grave, en una reducción de la superficie destinada a dotaciones públicas y
en un número menor de viviendas de Protección pública. Porque si reduces el número de
viviendas previstas y se mantiene constante el porcentaje de viviendas de protección pública, yo
creo, y a nadie escapa, que al final el número de vivienda destinada a personas con falta de
recursos es, desde luego mucho menor.  

Y ésta es una propuesta insostenible y elitista. Y no lo digo yo, es que lo decía el Partido
Socialista cuando era socio de gobierno de Compromís. Por qué? Bueno, pues porque al final la
construcción de viviendas unifamiliares  iba a suponer el encarecimiento del metro cuadrado y  la
consiguiente atracción de un vecindario de un mayor, de un nivel adquisitivo mucho más
elevado. Es decir, no se da solución a los hijos de las familias trabajadoras que anhelan vivir
cerca de sus padres. No, todo lo contrario. Se aboga por una gentificación que han criticado, sin 
embargo y por ejemplo en el barrio de Ruzafa, con viviendas de casas de pueblo que al final
reducen la visibilidad y encarecen el metro cuadrado.

Esta propuesta es el todo de todo menos sostenible y ecologista. Todo lo contrario de lo
que dice de palabra defender el grupo Compromís y es una crítica que hizo el Partido Socialista.
Son palabras y cito literalmente. Y no lo digo yo. Pero es que además también supone una
irresponsabilidad en la gestión de recursos públicos.

Es que Metrovacesa a ustedes les amenazó con una indemnización millonaria si al final se
acababa materializando esa reducción de la edificabilidad por el consiguiente boquete en las
arcas municipales y el perjuicio que ello supone para el interés general.  

Porque es que Compromís incluso llegaba a plantear también y el PSOE lo incluyó en la
tramitación del Plan Especial de la Vía Funcional, el soterramiento de la Ronda Norte.

Sin embargo, en un estudio que hizo en un sondeo, en una encuesta que hizo el Partido
Socialista, se resolvió que solo el 11 por 100 de los vecinos decían que los huertos urbanos, por
ejemplo, también otra de las propuestas de Compromís, eran un equipamiento básico y solo el 0,8
lo consideraba como imprescindible. Y aún así, luego contrató por contrato menor un estudio
para analizar la viabilidad. Es decir, yo creo que Compromís debería replantearse sus
planteamientos y ver si va en contra de toda lógica, empezando por su propio ideario."

La presidenta da la palabra al vocal del grupo Compromís:

"Bé, simplement com a punt. Si no m'enganye, crec que la sentència es podria presentar
recurs fins a setembre, que ja crec que estàveu en el govern. De totes maneres, insistisc el que
venim a reflectir en aquesta moció són peticions des de Compromís, però també són peticions
dels veïns i veïnes del barri.

El vocal del Partit Popular no ens ha aclarit quina és la seua posició al respecte i quina és la
posició del govern municipal al respecte. Sabem que estan mantenint reunions, amb la millor
voluntat, amb veïns i veïnes. Sabem que en estes reunions tots seran bones paraules, però
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sospitem i per això duguem aquesta moció que després, a l'hora d'executar el projecte, tot
quedarà en paper mullat, com ha passat en el túnel de Pérez Galdós.

Com està passant també el projecte de avinguda de l'Oest, plaça de Sant Agustí, o com ha
passat amb el bulevar García Lorca, que ara sembla que és precís que passen cotxes. Per tant, des
de Compromís el que defensem és un urbanisme sostenible, com dic i participatiu. I el que estem
demanant en esta moció no és no és que ens toca a nosaltres, sinó que fem cas del que està
demanant el propi veïnat."

Pide la palabra la vocal del grupo Socialista:

"Al final has mezclado cosas, has puesto el ventilador en marcha. La sentencia la podíais
haber recurrido vosotros. Renunciasteis a ello. Hablas de los chalet adosados. Eso es un proyecto
del principio. Luego el encargo, no era cualquiera. Era el señor Premio Nacional de Arquitectura.
Estaba trabajando sobre la revisión del PAI. Y vosotros guardastéi en un cajón el plan. Sí, señor.
230.000 € públicos que habéis tirado a la basura. Porque nos da la gana y porque habéis vuelto a
unos planteamientos del año 2015 que era el de Rita Barberá, que es el planeamiento antiguo y
desfasado. Ya está. Pero no por más que pongas el ventilador y empieces a mezclar unos
conceptos con otros. Pues aquí creo que todos sabemos de qué estamos hablando al final."

Toma la palabra el vocal del grupo Popular:

"Nada más lejos de la realidad Debes de estar mal informada, porque es que esta cuestión
se debatió en la Comisión de Urbanismo de septiembre y con el voto afirmativo,de PSOE del PP
y de VOX se decidió trasladar a Metrovacesa las propuestas para su integración en el documento
presentado en enero por el agente urbanizador y sobre el cual ha informado favorablemente la
totalidad. Se incorporan y de hecho, hay mejoras sustanciales y exponenciales con respecto a la
primera versión que se presentó, porque parece que lo desconocéis, pero por ejemplo, a
diferencia de la versión anterior, la edificabilidad se concentra en los extremos del valle en torno
a las rotondas de la plaza Cataluña de la avenida Cataluña y en la final se reducen los espacios
comunes privativos.

Ha habido modificaciones. Por ejemplo, en cuanto a los usos comunes creativos, hay una
reducción para aumentar la superficie destinada porque sí que se incorporan y ese es el
compromiso que se adquirió en la comisión y que se ha Es en un año, en un año del actual] 
gobierno y unos pocos meses másse ha avanzado mucho más que por parte de Compromís y el
PSOE en ocho años.

Es que sin PAI no hay dotaciones públicas. Y mientras que los partidos de la oposición
sigan persistiendo en ese bloqueo constante y en ese debate poco edificante y poco constructivo,
los vecinos se verán privados de las dotaciones públicas que precisan.

Y ahora las nuevas propuestas. Cuando en octubre noviembre se presente la
documentación final del PAI, se verán reflejadas, porque si este Gobierno ha mostrado una
actitud, es de diálogo y de consenso y de escucha activa tanto con el vecindario de la zona como
a las propuestas que hizo José María Ezquiaga en ese encargo que se le hizo para para el área
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funcional número 18. Y todo eso está recogido. Y es que es que ni vosotros mismos votastéis a
favor de continuar con la tramitación del PAI por el procedimiento actual, con lo cual mucho me
sorprende, por las incoherencias que aludí y según vuestro anterior responsable de urbanismo. 

E incluso lo que decís vosotros de la huerta. Pero si es en el propio Plan de Acción
Territorial y Protección de la Huert que se excluyó y fue aprobado por vosotros, la Generalitat, la
Huerta, de Benimaclet, que no se consideró que había que protegerla, sólo la huerta que está de
Ronda Norte."

 

 La presidenta sotmet a votació la moció, que és REBUTJADA per 4 vots en contra: grup
Popular i VOX, 2 vots a favor del grup Compromís i 1 abstenció del grup Socialista.

 

La presidenta somete a votación la moción, que es RECHAZADA por 4 votos en contra:
grupo Popular y VOX, 2 votos a favor,del grupo Compromís y 1 abstención del grupo Socialista.

4 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Socialista sobre l'accessibilitat de l'ensenyament de la
Universitat Popular en el Districte d'Exposició.
Moción presentada por el Grupo Municipal Socialista sobre accesibilidad de la enseñanza de
la Universidad Popular en el Distrito de Exposición.

 

MOCION QUE PRESENTA LA VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA
MARISA PARRILLA GIMENEZ AL CONSEJO DE DISTRITO LA JUNTA MUNCIPAL DE
EXPOSICIÓN

Estanos asistiendo a un lamentable deterioro de la accesibilidad de la Universidad Popular
en nuestros barrios que verá la luz durante este curso. Desde el PSPV-PSOE se han denunciado
los recortes en algunas materias, así como la reducción de grupos formativos en la mayoría de los
centros de la ciudad de València, algunos de ellos muy demandados que incluso contaban con
listas de espera. 

Este desmantelamiento se traduce en el abandono de barrios como el de Benimaclet que se
ha visto castigado con la eliminación de contenidos y que obligan a su alumnado a trasladarse a
otro distrito. Son un total de 6 los grupos del programa docente eliminados en Benimaclet y que
corresponden a 3 de “Música y guitarra” y 3 de “Gimnasia”. Dos materias importantes para el
bienestar emocional y físico de los vecinos. A partir de ahora cualquier persona de este distrito
tendrá que desplazarse a otro lugar de València, con las dificultades que comporta en algunas
personas que necesitan socializar a través de su barrio y donde las distancias hacen inviable
asistir a las clases de la Universidad Popular.
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1.  

2.  

Esta decisión tiene como objetivo a una clara eliminación de la política de barrio,
recentralizando unas actividades desde una estructura global ajena a la propia esencia de la
Universidad Popular. Esta institución se ha identificado a no sólo por la calidad de la enseñanza
sino también por ser parte del espacio del barrio y socializar a los vecinos y vecinas, desde la
proximidad a sus hogares de residencia.

En defensa de la vertiente educativa y también social de la red formada desde la
Universidad Popular, y para responder a unas carencias que no debe sufrir el alumnado de
Benimaclet, se realiza las  siguientes 

PROPUESTAS DE ACUERDO: 

Recuperar las materias de Música- Guitarra y de Gimnasia de la Universidad Popular de
Benimaclet, así como los 6 grupos que han sido eliminados de estas materias.
Permitir la accesibilidad de los vecinos y vecinas a las actividades formativas de su
distrito, evitando el traslado de los usuarios.

La presidenta pasa al debate de la siguiente moción y da la palabra a la vocal del grupo
socialista: 

"Estamos asistiendo a un lamentable deterioro de la accesibilidad de la Universidad
Popular en todos los barrios de la ciudad, y Benimaclet no es ajeno a ello. Este desmantelamiento
se traduce en el abandono de barrios como el nuestro, que ha sido castigado con la eliminación de
contenidos y que obligan a su alumnado a trasladarse a otros distritos.

Son, en nuestro caso, un total de seis los grupos del programa docente eliminados en
Benimaclet y que corresponden a tres de música de guitarra y tres de gimnasia. Dos materias
importantes para el bienestar social y físico de los vecinos.

A partir de ahora, cualquier persona de este distrito tendrá que desplazarse a otro lugar de
Valencia, con las dificultades que ello comporta en algunas personas que necesitan socializar a
través de su barrio y donde las distancias hacen inviable asistir a las clases de la Universidad
Popular.

Esta decisión tiene como objetivo una clara eliminación de la política de barrio,
descentralizando unas actividades desde una estructura global ajena a la propia esencia de la
Universidad Popular. Esta institución se ha identificado no sólo por la calidad de la enseñanza,
sino también por ser parte del espacio del barrio y socializar a los vecinos y vecinas desde la
proximidad a sus hogares de residencia.

En defensa de la vertiente educativa y también social de la red, formada desde la
Universidad Popular y para responder a unas carencias que no debe sufrir el alumnado de
Benimaclet, proponemos los siguientes puntos de acuerdo.

En primer lugar, recuperar las materias de música, guitarra y de gimnasia de la Universidad
Popular, así como los seis grupos que han sido eliminados de estas materias.
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Y en segundo lugar, permitir la accesibilidad de los vecinos y vecinas a las actividades
formativas de su distrito, evitando el traslado de los usuarios."

La presidenta da la palabra a la vocal del grupo Compromís:

"El Consell Rector de la Universitat Popular de València va aprovar el passat 30 de juliol
de 2024 la programació del curs 24/25. Els representants de Compromís per València votaren en
contra d'aquesta programació, entre altres coses, per la reducció d'activitats formatives anuals en
determinats barris i la supressió de determinades activitats formatives que havien tingut molt
bona acollida per part de les persones usuàries de la Universitat Popular en el centre de la
Universitat Popular de Benimaclet.

Si bé és cert que no s'ha reduït la xifra global d'activitats formatives, sí que crida l'atenció
que s'han reduït tres cursos que impartien gimnàstica i els tres cursos que impartien de música i
guitarra, i s'ha suprimit també el curs de formació bàsica i s'han reduït a dos el de formació
básica. Està molt bé que es oferisquen noves activitats formatives, però no a costa d'eliminar
altres que venien impartintse des de fa anys amb molt bona acollida per part de les persones
usuàries, com és el cas de totes les que acabem de relacionar. Cal recordar que des de
Compromís ja vam posar de manifest en la reunió del Consell Rector de la Universitat Popular
que no estava justificada aquesta supressió d'activitats formatives, sobretot tenint en compte que
el centre de Benimaclet té una gran demanda formativa per part del veïnat, com demostren les
dades de l'alumnat matriculat: 379 i en llista d'espera 669 durant el curs 23/24.

Des de Compromís estem molt satisfets pel que hem fet any darrere, any rere any
continuat, augmentant l'interès i la participació en les iniciatives culturals i la resta de les
activitats socioculturals de la Universitat Popular que han demostrat els bons resultats de la
programació general d'activitats dels cursos 23/24, en el que van participar més de 50.000
persones.

Des del nostre punt de vista, cal continuar avançant per aquest camí i que la Universitat
Popular continue augmentant en l'oferta d'activitats com la xifra de persones participant en
aquestes. Però cal, des del diàleg i des del consens, de la mà del veïnat dels nostres barris i no
com s'ha fet ara des de les seues esquenes, perquè l'oferta formativa és precisament per a elles i
per a ell, i per tant, són les persones usuàries de la Universitat Popular amb les que s’ha de
comptar i les veus principals que han de participar en la configuració de la oferta formativa dels
seus barris.

Per tot això, donarem suport a aquesta moció perquè volem que es modifique la
programació general d'activitats de la Universitat Popular de València per al curs 24/25. Per
tornar a incloure les activitats formatives suprimides que anaven a impartir se i que l'alumnat
continua demanant." 

Toma la palabra el vocal del grupo Popular:

"Sorpresa, sorpresa. Leer desmantelamiento, deterioro, abandono, sorpresa…. por parte de
unos gestores que se les dejó una universidad popular absolutamente válida y nos han devuelto
una universidad popular en la UCI. Ustedes durante ocho años no han estabilizado formadores.
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Ustedes durante ocho años no han generado bolsas. Ustedes durante ocho años han conseguido
que pasáramos de 126 a 80 formadores. Ustedes han hecho eso.

Y ahora nos reclaman que en un año deshagamos todo lo que ustedes han deshecho en
ocho años. Hay que tener valor. Qué hacemos? Bueno, pues estamos tratando de deshacer lo que
ustedes provocaron, que es el desastre absoluto. El caos. Cómo? Pues, de momento, entre otras
acciones que se están llevando a cabo, de los 26 centros que había con sus respectivos
responsables, se han zonificado, como bien apuntan.

Han desaparecido? Claro, es que si pasamos de 126 a 80 formadores, tiene que desaparecer
por necesidad. Y aquí que es la lotería, no? Ah, bueno, como de mi centro no han desaparecido,
pues sigo teniendo todas las actividades. Digo yo que tendremos que ser solidarios. Y tratar de
compensar entre todos para deshacer lo que ustedes destrozaron. Para volver a algo normal.

Efectivamente, lo han comentado bien cierto es: donde se ha podido, se han ampliado
grupos, se han ofrecido más. Y dice que consenso, consenso. Nosotros hemos realizado encuestas
en los centros de la Universidad Popular. Falta saber si ustedes en ocho años hicieron alguna.
Cada zona se ha tenido que zonificar como estaba comentando, pero cada zona ahora ofrece más
actividades que las que se ofrecían antes por cada uno de los centros únicos. También estamos en
vías de generar una bolsa de docentes.

Claro, esto hay que revertirlo. En definitiva, pues sí, efectivamente: desmantelamiento,
deterioro, abandono. Los últimos ocho años nosotros volveremos a la Universidad Popular donde
se merece, que es donde estaba, ni más ni menos. Por tanto, no podemos más que rechazar ambas
propuestas." 

Toma la palabra la vocal del grupo Socialista:

"Yo les felicito por venir aquí a dar la cara por sus compañeros de Vox, que son los que
están gestionando la Universidad Popular. Creo que no es un día muy oportuno para defender a
sus compañeros de Vox, después de lo que hemos visto de que el Ayuntamiento de Valencia va a
publicar el relato de un señor condenado por maltrato, por violencia de machista sido y ha salido
publicado. La Concejalía de Igualdad va a publicar un relato de un maltratador. Pero bueno.

Hago un llamamiento a la señora Torrado. La Universidad Popular es un centro al que van
también muchas personas mayores y se une a que en muchos centros de personas mayores
también se están recortando las actividades. Y también está gestionando por Vox. Yo sé que
usted tiene sensibilidad por esa área porque también la ha gestionado en otra época, pero yo
simplemente es hacer un llamamiento a que manifieste esa sensibilidad. De verdad se plantean de
sus compañeros de VOX y evite que desmantelen tanto la Universidad Popular como los centros
de personas mayores y que las personas mayores que hacemos de esta universidad, de las
universidades populares en Benimaclet y en toda la ciudad, y de los centros de personas mayores
en toda la ciudad, que no se vean mermadas esas actividades que necesitan también para
mantener el sentimiento activo. Esto nada más y felicitarle por defender a Vox."

Interviene la presidenta:
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"Yo por alusiones, simplemente por darles la información. Somos un equipo de gobierno y
en esta ocasión ha defendido la moción este vocal, la siguiente moción la va a defender el otro
vocal que es de Vox. Nosotros no tenemos ningún problema en el equipo de gobierno, cosa que
parece ser que ustedes en años anteriores sí tenían.

Además tengo que hacer una aclaración y es que si se le ha dado el premio o no, cualquier
concurso literario y en este caso es así y lo sé también porque además de llevado también se ha
concejalía hace muchos años la de Igualdad, los relatos se presentan en un sobre cerrado y con un
pseudónimo. Por lo tanto, el jurado entiendo que no sabía a quién otorgaba el premio. De todas
formas, también aprovecho para decir que las intervenciones tienen que ceñirse al punto del que
se trata. No tiene nada que ver el relato de esta de igualdad con lo que estamos debatiendo, que es
que la Universidad Popular."

Toma la palabra el vocal del grupo popular:

"Bueno, obviamente, claro, cuando te contestan algo que planteas, si no tienes recursos,
pues sales por peteneras. Vale, eso es normal, Nada nuevo. Bueno, un ejemplo: dicen ustedes,
Grupo socialista: Catalá quiere acabar con la cultura valenciana, quiere borrarla porque Catalá ha
quitado la dolÇaina de centros.

Pues no, Catalá no ha quitado la dolÇaina de los centros de la Universidad Popular. El
Partido Popular fue que puso la dolÇaina en los centros. Nosotros les dimos el gobierno en 2015.
Ustedes quitaron la dolÇaina en el 2018. 

Ustedes, cuando empezaron a gobernar, lo primero que hicieron fue quitar la dolÇaina. Por
ejemplo, la dolÇaina desapareció de la Universidad Popular:” La Universidad Popular del
Ayuntamiento de Valencia falta a su compromiso y deja tirados otra vez a los alumnos de
dolÇaina”. Esto es de ayer? No, no, no, esto es del 10 de septiembre de 2021. La persona que no
se preocupa por las tradiciones valencianas fue la persona que firmó el decreto de los estudios
profesionales elementales de dolÇaina, María José Catalá, la misma que firmó lo que son los
contenidos del currículo de la especialidad. Eso lo hizo María José Catalá, fue la que lo consiguió
por primera vez en un conservatorio de la red valenciana, siendo ella,  la consellera de Cultura.

Fue ella la que consiguió que por primera vez hubiera un señor dando clases de dolÇaina
en un conservatorio. Eso es lo que hizo María José Catalá. María José Catalá dejó preparado el
currículum de los estudios superiores de dulzaina que vino el señor Marsá en un mes y firmó.
Pero todo el trabajo lo había hecho María José Catalá. Y María José Catalá también preparó un
profesor en el Conservatorio Superior de Valencia. Y saben qué hicieron ustedes? Pues yo lo
diré: “Educación nombra catedrático de dolÇaina a un estudiante sin el título”. Hubo unas
pruebas de acceso, se presentaron cuatro personas, uno suspendió y esa persona acabó siendo el
catedrático. Eso es lo que ustedes han hecho por la cultura valenciana. Me ha servido de
ejemplo?. Por favor, déjennos que recuperemos y que la universidad vuelva a ser lo que sea. No
pongan en duda la valencianía del Partido Popular y menos aún la de María José Catalá."
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 La presidenta passa a votació de la moció, que resulta REBUTJADA per 4 vots en contra
del grup Popular i VOX i 3 a favor del grup Compromís i Socialista.

 

La presidenta pasa a votación de la moción, que resulta RECHAZADA por 4 votos en
contra del grupo Popular y VOX  y 3 a favor del grupo Compromís y Socialista.

5 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Socialista sobre la instalació aparcapatinetes
Moción presentada por el Grupo Municipal Socialista sobre la instalación aparcapatinetes.

MARIA TERESA IBAÑEZ GIMENEZ - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

MOCION QUE PRESENTA LA VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA
MARISA PARRILLA GIMENEZ AL CONSEJO DE DISTRITO LA JUNTA MUNCIPAL DE
EXPOSICIÓN

Este verano se han empezado a instalar unos aparcapatinetes con cargador en el jardín de
Dolores Marqués con Avenida Valladolid. Dado el servicio de estos elementos, consideramos
poco adecuada su ubicación, principalmente por eliminar espacio dentro del jardín y demás, por
no ofrecer ese apoyo en puntos transitados para aparcar como centros educativos o de salud. 

Por todo ellos proponemos el siguiente punto de acuerdo: 

.-   Ampliar la instalación de aparcapatinetes en el Distrito de Exposición teniendo en
cuenta los puntos más favorables como: Colegios, institutos, centros de salud o polideportivos.

Se pasa al punto siguiente y la presidenta da la palabra a la vocal del grupo socialista:

"Esto es una moción propuesta-sugerencia para el concejal que se encuentra en la sala. Este
verano se han empezado a instalar unos aparca-patinetes con cargador en el jardín de Dolores
Marqués, con la avenida Valladolid. Dado el servicio de estos elementos, consideramos poco
adecuada su ubicación, principalmente por eliminar espacio dentro del jardín y por no ofrecer ese
apoyo en puntos transitados para aparcar, como centros educativos o centros de salud. Por todo
ello, simplemente proponemos el siguiente punto de acuerdo, que es ampliar la instalación de
aparca patinetes en el distrito de Exposición, teniendo en cuenta los puntos más favorables como
podría ser colegios, institutos, centros de salud o deportivos, por considerarlos que sería más
operativo también como aparca patinetes."

La presidenta da la palabra al vocal de Compromís:
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"Moltes gràcies. Seré breu també. Simplement com una dada, el govern anterior va
duplicar la quantitat d'aquest equipament de la ciutat, apostant per la mobilitat sostenible amb
actuacions integrals als barris amb baix demanda de ciutadans que demanen posar aquest tipus
d'aparcament en el seu lloc de destí o de on viuen. Simplement fer un apunt. I és que els aparca
patinets només serveixen per als patinets i per tant la nostra posició va ser abstindre nos perquè
preferim, en tot cas, aparcabicis que serveixen tant per a les bicicletes com per a patinets."

Toma la palabra el vocal del grupo VOX:

"Los aparcapatinetes con cargador como el instalado en el jardín de Dolores Marqués con
Avenida Valladolid así como en otros dos jardines de la ciudad fueron instalados por la anterior
Corporación, por tanto la responsabilidad es del propio PSOE junto con Compromís

Al margen de lo anterior y respecto al barrio de Exposición, cabe indicar que el número de
plazas para el estacionamiento de bicis y vehículos de movilidad personal (VMP) se ha
incrementado notablemente en los últimos años, pasando de 256 plazas en el año 2015 a 505
plazas en la actualidad y precisamente se presta especial atención a la instalación de dichas
plazas en los entornos que usted menciona.

El servicio de Movilidad está atendiendo las solicitudes de nuevos estacionamientos que
recibe a través de instancias tanto de particulares que advierten necesidades específicas como de
asociaciones de vecinos u otros colectivos, por lo que se sugiere que se realicen propuestas
concretas de instalaciones nuevas a través de dicho canal.

De acuerdo con lo anterior se propone ACEPTAR la moción".

 

No hi ha intervencions, per la qual cosa la presidenta passa la moció a votació, resultant
APROVADA, per 5 vots a favor : grup Popular, Socialista i Vox, i 2 abstencions del grup
Compromís.

No hay intervenciones, por lo que la presidenta pasa la moción a votación, resultando
APROBADA, por 5 votos a favor : grupo Popular, Socialista y Vox,  y 2 abstenciones del grupo
Compromís.
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6 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000020-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 24
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta formulada pel Grup Municipal Compromís sobre propostes de sanció a patinets i
ciclistes.
Pregunta formulada por el Grupo Municipal Compromís sobre propuestas de sanción a
patinetes y ciclistas.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

CARMEN LUISA ROBLES GALINDO - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL SERGIO CHILLARÓN CORONADO, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA D’EXPOSICIÓ

 

Sol·licitem taula de dades de les propostes de sanció a patinets i ciclistes en els darrets
5 anys en el districte d’Exposició.

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
POLICIA LOCAL DE VALÈNCIA

RESPUESTA/RESPOSTA:

Se adjunta la información solicitada/S’adjunta la infomació sol·licitada: 

AÑO/ANY Total

2019 321

2020 438

2021 403

2022 350

2023 324

2024 168

Total general 2004
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7 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000020-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 23
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta formulada pel Grup Municipal Compromís sobre llicéncies d'apàrtaments turístics.
Pregunta formulada por el Grupo Municipal Compromís sobre licencias de apartamentos
turísticos.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

CARMEN LUISA ROBLES GALINDO - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL VERÒNICA GISBERT GRACIA, EN EL SEU NOM
I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE
LA JUNTA D’EXPOSICIÓ

Sol·licitem taula de dades del nombre de llicències d’apartaments turístics que s’han donat
en els darrers 5 anys en el districte d’Exposició, per anys i mesos.

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

La Plataforma Integrada de Administración Electrónica (PIAE) no permite extraer estos
datos que solicitan por distritos.

La Plataforma Integrada d'Administració Electrònica (*PIAE) no permet extraure estes
dades que sol·liciten per districtes.

8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000020-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 21
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromís sobre recollida de residus en l'àmbit de la
Junta de Districte d'Exposició.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís sobre recogida de residuos en el
ámbito de la Junta de Distrito de Exposición.
DIRIGIDA A:
C2309-LIMPIEZA-RESIDUOS-CICLO INTEGRAL AGUA-CEMENTERIOS

CARMEN LUISA ROBLES GALINDO - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS
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 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL VERÒNICA GISBERT GRACIA, EN EL SEU NOM
I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE
LA JUNTA D’EXPOSICIÓ

 

Sol·licitem taula de dades amb la freqüència de recollida de residus en el districte
d’Exposició durant el darrer any, per cadascun dels tipus de residus: paper-cartró,
envasos, vidre, resta i orgànica.

RESPUESTA:

CARLOS LUIS MUNDINA GOMEZ - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
NETEJA I RECOLLIDA DE RESIDUS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL VERÒNICA GISBERT GRACIA, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’EXPOSICIÓ

Sol·licitem taula de dades amb la freqüència de recollida de residus en el districte
d’Exposició durant el darrer any, per cadascun dels tipus de residus: paper-cartró, envasos,
vidre, resta i orgànica

Les freqüències de recollida de residus en el districte d’Exposició per a cadascuna de les
fraccions són les següents:

Resta                          6  (*)            vegades/setmana de dilluns a dissabte.

Orgànica                    3,5 (**)         vegades/setmana de dilluns a diumenge.

Envàs lleugers          3,5 (*)            vegades/setmana de dilluns a diumenge.

Paper/Cartó               3,5 (*)            vegades/setmana de dilluns a diumenge.

(*) En el cas d'aquells contenidors on es detecta l'existència d'una major quantitat de
residus generats, la freqüència s'augmenta a 7 v/s.

(**) La freqüència de recollida de matèria orgànica s'ha incrementat respecte a l'any 2023,
passant a buidar-se 3,5 v/s enfront de 2 v/s. Esta millora de la freqüència en el servici va
començar el mes de maig-2024.
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9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000020-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 20
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromís sobre honors otorgats a Rita Barberà.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís sobre honores otorgados a Rita
Barberá.
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

CARMEN LUISA ROBLES GALINDO - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

 PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL PILAR MICÓ MICÓ, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’EXPOSICIÓ

 

 Quina serà l'actuació de l'Ajuntament respecte dels honors atorgats a l'alcaldessa
Rita Barberá, com el nom del pont de les flors, després
de  conéixer  la  sentència  condemnatòria de qui va ser la seua mà dreta en l'Ajuntament
demostrant-se així el finançament irregular del PP de València?

RESPUESTA:

JOSE LUIS MORENO MAICAS - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ
D'ACCIÓ CULTURAL, PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL PILAR MICÓ MICÓ, EN EL SEU NOM I EN EL DEL
GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA
D’EXPOSICIÓ

Quina serà l'actuació de l'Ajuntament respecte dels honors atorgats a l'alcaldessa Rita
Barberá, com el nom del pont de les flors, després de conéixer la sentència condemnatòria de qui
va ser la seua mà dreta en l'Ajuntament demostrant-se així el finançament irregular del PP de
València?

 

RESPOSTA:

En resposta a la seua pregunta, indicar-li que en la Sentència 486/2024, de 30 de juliol de
2024, a la qual s'al·ludix en la pregunta, no se cita en cap moment el coneixement o participació
de la Sra. Barberá en els fets objecte d'enjudiciament, per la qual cosa no es complixen els
supòsits de revocació arreplegats en l'article 20 del vigent Reglament d'Honors i Distincions de
l'Ajuntament de València i que es transcriu a continuació:
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"Article 20. Els honors i distincions podran ser revocats si les persones titulars realitzen actes o
manifestacions contràries als motius que van justificar la seua concessió o que d'haver existit al
temps de l'atorgament no ho hagueren permés".

 

 

RESPUESTA:

En respuesta a su pregunta, indicarle que en la Sentencia 486/2024, de 30 de julio de 2024,
a la que se alude en la pregunta, no se cita en ningún momento el conocimiento o participación
de la Sra. Barberá en los hechos objeto de enjuiciamiento, por lo que no se cumplen los supuestos
de revocación recogidos en el artículo 20 del vigente Reglamento de Honores y Distinciones del
Ayuntamiento de València y que se transcribe a continuación:

"Artículo 20. Los honores y distinciones podrán ser revocados si las personas titulares realizan
actos o manifestaciones contrarias a los motivos que justificaron su concesión o que de haber
existido al tiempo del otorgamiento no lo hubieren permitido".

10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000020-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 19
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presnetada pel grup Municipal compormís relativa a la distribució de l'espai en els
Consells de Districte.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís relativa a la distribución de los
espacios en los Consejos de Distrito.
DIRIGIDA A:
C2301-HACIENDA-PRESUPUESTOS-PEDANÍAS

CARMEN LUISA ROBLES GALINDO - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

  PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL PILAR MICÓ MICÓ, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’EXPOSICIÓ

  Els espais municipals que es fan servir per a dur a terme els Consells de Districte tenen
diverses distribucions, a les quals s’ha d’adaptar la manera de distribuir als vocals de Districte, la
taula de la presidència i l’espai on les veïnes i veïns segueixen i participen en el Consell.

 Segons eixa distribució, hi ha Consells on els vocals es troben d’esquenes a la ciutadania,
com és el cas del nostre Consell.
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Es pot estudiar l'espai on es celebren les reunions del Consell de districte per evitar
que els i les vocals estem d'esquena al públic?

RESPUESTA:

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - REGIDOR/A DELEGAT/DA -
DELEGACIÓN DE HACIENDA Y PRESUPUESTOS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I LA VOCAL PILAR MICÓ MICÓ, EN EL SEU NOM I EN EL DEL
GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA
D’EXPOSICIÓ

Els espais municipals que es fan servir per a dur a terme els Consells de Districte tenen
diverses distribucions, a les quals s’ha d’adaptar la manera de distribuir als vocals de Districte, la
taula de la presidència i l’espai on les veïnes i veïns segueixen i participen en el Consell. 

Segons eixa distribució, hi ha Consells on els vocals es troben d’esquenes a la ciutadania,
com és el cas del nostre Consell. 

Es pot estudiar l'espai on es celebren les reunions del Consell de districte per evitar que els
i les vocals estem d'esquena al públic?

RESPOSTA:

Després de consulta amb la Secretaria de la Junta municipal, s'estudiarà esta possibilitat per
a intentar millorar la distribució de les vocalies en les sessions del Consell de Districte
d'Exposició.

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000020-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 22
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromís respecte a les reunions sobre el PAI de
Benimaclet.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís respecto a las reuniones sobre el PAI
de Benimaclet.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

CARMEN LUISA ROBLES GALINDO - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU MIGUEL
BORQUE GIRALDOS I EL VOCAL SERGIO CHILLARÓN CORONADO, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA D’EXPOSICIÓ
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Quines són les associacions i entitats del barri de Benimaclet que estan participant de les
reunions sobre el PAI, convocades pel regidor d'urbanisme de l'Ajuntament de València?

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

Tal y como se informó oficialmente a través de una nota de prensa, las asociaciones que
han asistido a las reuniones celebradas en la Delegación de Urbanismo han sido:

 

Asociación de Vecinos de Benimaclet;
Cofradía de los Santos Patronos;
Si al PAI;
Centre Instructiu Musical de Benimaclet (CIM);
Per Benimaclet;
Asociación Cultural Poble de Benimaclet;
Cuidem Benimaclet.

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta formulada pel Grup Municipal Socialista respecte del polideportiu Orriols.
Pregunta formulada por el Grupo Municipal Socialista respecto del polideportivo Orriols.
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

MARIA TERESA IBAÑEZ GIMENEZ - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL MARISA PARRILLA GIMENEZ EN
NOMBRE DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA, AL CONSEJO DE DISTRITO DE LA
JUNTA MUNICIPAL DE EXPOSICIÓN

Después de conocer el cierre del polideportivo de Orriols y siendo que muchos vecinos de
Benimaclet realizaban actividades en ese centro ¿qué medidas y espacios alternativos se van
tomar para garantizar a los vecinos de Benimaclet que puedan seguir manteniendo las
actividades?

RESPUESTA:

ROCIO GIL UNCIO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ D'ESPORTS
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PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL MARISA PARRILLA GIMENEZ EN
NOMBRE DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA, AL CONSEJO DE DISTRITO DE LA
JUNTA MUNICIPAL DE EXPOSICIÓN

Después de conocer el cierre del polideportivo de Orriols y siendo que muchos vecinos de
Benimaclet realizaban actividades en ese centro ¿qué medidas y espacios alternativos se
vantomar para garantizar a los vecinos de Benimaclet que puedan seguir manteniendo las
actividades?

 

La Fundación Deportiva Municipal está coordinando la puesta en marcha de actividades
deportivas en seco, así como espacios alternativos, a través de la recién constituida Comisión
deportiva de Orriols para garantizar la práctica deportiva a los vecinos del barrio de Orriols, con
especial atención a las personas mayores.

Además la Fundación Deportiva Municipal va a mantener hasta el 31 de diciembre de 2024
el plan de reubicación para los ususarios de Complejo Deportivo de Orriols en las instalaciones
deportivas de Torrefiel, Marxalenes y Patraix.

 

La Fundació Esportiva Municipal està coordinant la posada en marxa d'activitats
esportives en sec, així com espais alternatius, a través de la recentment constituïda Comissió
Esportiva d'Orriols per a garantir la pràctica esportiva als veïns del barri d'Orriols, amb
especial atenció a les persones majors.

A més la Fundació Esportiva Municipal mantindrà fins al 31 de desembre de 2024 el pla
de reubicació per als ususaris del Complex Esportiu d'Orriols en les instal·lacions esportives de
Torrefiel, Marxalenes i Patraix.

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta formulada pel Grup Municipal Socialista sobre els Projectes Decidim.
Pregunta formulada por el Grupo Municipal Socialista sobre los Proyectos Decidim.
DIRIGIDA A:
C2301-HACIENDA-PRESUPUESTOS-PEDANÍAS

MARIA TERESA IBAÑEZ GIMENEZ - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA MARISA PARRILLA GIMÉNEZ (VOCAL)EN A LA
JUNTA MUNICIPAL DE EXPOSICIÓN, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO
MUNICIPAL SOCIALISTA.  
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¿En qué fase de ejecución están los dos proyectos de Decidim propuestos por los vecinos
de Benimaclet correspondientes a: la Instalación de Fuentes de agua filtrada y refrigerada, y
Mejora de la iluminación de la Ronda Norte?

RESPUESTA:

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - REGIDOR/A DELEGAT/DA -
DELEGACIÓN DE HACIENDA Y PRESUPUESTOS

PREGUNTA QUE PRESENTA MARISA PARRILLA GIMÉNEZ (VOCAL) EN A LA
JUNTA MUNICIPAL DE EXPOSICIÓN, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO
MUNICIPAL SOCIALISTA.

¿En qué fase de ejecución están los dos proyectos de Decidim propuestos por los vecinos
de Benimaclet correspondientes a: la Instalación de Fuentes de agua filtrada y refrigerada, y
Mejora de la iluminación de la Ronda Norte?

RESPUESTA:

Son los servicios gestores encargados de la ejecución de cada proyecto relacionado con los
Presupuestos Participativos aprobados en las diferentes convocatorias los conocedores y
competentes respecto al estado de la ejecución de cada uno de los proyectos que tienen
encomendados.

Posteriormente, los servicios gestores facilitan la información al Servicio de
Descentralización y Participación Ciudadana que actualiza periódicamente la web 

 atendiendo a la información remitida.https://decidimvlc.valencia.es/

Por tanto, los órganos competentes para responder son los servicios gestores encargados de
la ejecución de cada proyecto, sin perjuicio de poder consultar el estado de ejecución en la
referida web.

14 RESULTAT / : - / RESULTADO -
EXPEDIENT / : E-89SOC-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta formulada pel Grup Municipal socialista sobre l'eixamplament de les voreres en
Primado Reig.
Pregunta formulada por el Grupo Municipal Socialista sobre el ensanchamiento de las aceras
en Primado Reig.
DIRIGIDA A:
C2301-HACIENDA-PRESUPUESTOS-PEDANÍAS

MARIA TERESA IBAÑEZ GIMENEZ - MEMBRE - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, MARISA PARRILLA GIMÉNEZ AL CONSEJO DE LA JUNTA DE
DISTRITO DE EXPOSICIÓN.
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¿En qué fase de ejecución están los tres proyectos de Decidim propuestos por los vecinos
de Benimaclet correspondientes a: ensanchamiento de aceras de la Avenida primado Reig,
Instalación de agua filtrada y Parque Canino?

RESPUESTA:

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - REGIDOR/A DELEGAT/DA -
DELEGACIÓN DE HACIENDA Y PRESUPUESTOS

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA,
MARISA PARRILLA GIMÉNEZ AL CONSEJO DE LA JUNTA DE DISTRITO DE
EXPOSICIÓN.

¿En qué fase de ejecución están los tres proyectos de Decidim propuestos por los vecinos
de Benimaclet correspondientes a: ensanchamiento de aceras de la Avenida primado Reig,
Instalación de agua filtrada y Parque Canino?

RESPUESTA:

Son los servicios gestores encargados de la ejecución de cada proyecto relacionado con los
Presupuestos Participativos aprobados en las diferentes convocatorias los conocedores y
competentes respecto al estado de la ejecución de cada uno de los proyectos que tienen
encomendados.

Posteriormente, los servicios gestores facilitan la información al Servicio de
Descentralización y Participación Ciudadana que actualiza periódicamente la web 

 atendiendo a la información remitida.https://decidimvlc.valencia.es/

Por tanto, los órganos competentes para responder son los servicios gestores encargados de
la ejecución de cada proyecto, sin perjuicio de poder consultar el estado de ejecución en la
referida web.

15 RESULTAT / : - / RESULTADO -
ASSUMPTE / :ASUNTO
PRECS I PRGUNTES
RUEGOS Y PREGUNTAS

 

La presidenta pregunta si hi ha precs i  preguntes.
El grup Compromís agraïx la nova disposició dels vocals a la sala.
No hi ha més intervencions.
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La presidenta pregunta si hay ruegos y preguntas.

El grupo Compromís agrdece la nueva disposición de los vocales en la sala.

No hay más intervenciones.

16 RESULTAT / : - / RESULTADO -
ASSUMPTE / :ASUNTO
INTERVENCIONS VEÏNALS
INTERVENCIONES VECINALES

Se han presentado las siguientes intervenciones vecinales: 

1- Asociación de Vecinos de Benimaclet: PROBLEMA DE LA VIVIENDA EN
BENIMACLET. Adjunta documento.
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##ANEXO-2064781##
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2-Asociación de Vecinos de Benimaclet: PROBLEMAS CON LAS PALOMAS.
ADEMÁS DE OTRAS MEDIDAS, PONER CARTELES AVISANDO QUE NO SE DÉ
COMIDA.

3-Asociación Vecinos Benimaclet: FIESTAS RAVE C/MURTA Y ALREDEDORES:
BUSCAR UNA SOLUCIÓN PARA QUE LOS VECINOS PUEDAN DESCANSAR EN FIN
DE SEMANA.

4- Asociación Vecinos Benimaclet: PEDIR A LA ALCALDESA QUE SE INTERESE
POR AMPLIAR EL HORARIO DE METRO AL POLITÉCNICO PARA LOS ESTUDIANTES,
ENTRE LAS LÍNEAS 7 Y 9.

5- Asociación de Vecinos de Benimaclet: VARIAS CUESTIONES SOBRE EL CIERRE
DEL POLIDEPORTIVO DE ORRIOLS, DIRIGIDO A LA CONCEJALÍA DE DEPORTES.
Adjunta documento.
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##ANEXO-2064817##
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 6- Asociación Vecinos de Benimaclet: IMPULSAR UN NUEVO  REGLAMENTO DE
PARTICIPACIÓN CIUDADANA. Adjunta escrito
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##ANEXO-2064819##
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7- Asociación Vecinos Benimaclet: CORREGIR ERRORES EN LA CONVOCATORIA
DE ESTE CONSEJO RESPECTO A LAS ASOCIACIONES DE VECINOS.

 

 I no existint més punts a tractar, sent les 20.30 hores, la presidenta alça la sessió de la qual
estenc la present acta que firma la presidenta i que jo, secretària, certifique.

 

  Y no existiendo más puntos a tratar, siendo las 20:30 horas, la presidenta levanta la
sesión de la cual extiendo la presente acta que firma la presidenta y que yo, secretaria, certifico.


